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Protokół 
z XVI sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 30 kwietnia 2020 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala - Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 13:30 i trwała do godziny 14:30. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych, tj. 93,3 % ustawowego składu Rady, który stanowi 
15 radnych. Nieobecna była radna Monika Przybył. Lista obecności stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
W obradach uczestniczyli również: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, Katarzyna 
Kmiecik-Rosa – Sekretarz Gminy, Maria Stachowiak – Skarbnik Gminy, Jacek Śląski – 
kierownik Wydziału Kultury i Sportu, Małgorzata Waleńska – kierownik Wydziału Rozwoju 
Gospodarczego, Leszek Żelazny – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Mirosława Bigaj – 
radna Rady Powiatu Gostyńskiego oraz Jagoda Kowalewska – inspektor ds. obsługi rady gminy 
i samorządów mieszkańców. 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołów z XIV i XV sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych na 

nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) objęcia przez Gminę Pępowo udziału w Samorządowym Funduszu Poręczeń 
Kredytowych Sp. z o.o. z siedzibą w Gostyniu, 

b) udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Gostyńskiego, 
c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2020-2030, 
d) zmian w uchwale budżetowej na rok 2020, 
e) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 
f) ustalenia regulaminów korzystania z obiektów sportowo-rekreacyjnych 

na terenie Gminy Pępowo, 
g) wyrażenia zgody na utworzenie  miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli na terenie Gminy Pępowo w roku 2020, 
h) zmiany uchwały nr III/15/2006 Rady Gminy Pępowo z dnia 29 grudnia 2006 

roku w sprawie ustalenia wysokości diet dla Przewodniczącego, 
Wiceprzewodniczących Rady, Przewodniczących Komisji i Radnych 
oraz dokonywania zwrotu kosztów przejazdów w podróżach służbowych 
pojazdami samochodowymi niebędącymi własnością gminy. 

9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zamknięcie sesji. 
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W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 
powitał radnych oraz pozostałych uczestników posiedzenia. 
 

 W punkcie 2 – Przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 14 
radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 
uchwały. 
 
 W punkcie 3 – Przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – Wójt wnioskował o wycofanie z punktu 8. Porządku obrad XVI sesji 
Rady Gminy Pępowo podpunktu b) – rozpatrzenia i podjęcia uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr XIII/92/2019 Rady Gminy Pępowo z dnia 20 grudnia 2019 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu w 2020 r. i zastąpienie go projektem uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Gostyńskiego – również jako podpunkt 
b).  

Ponadto wójt wnioskował o wykreślenie z porządku obrad XVI sesji Rady Gminy 
Pępowo podpunktu f) – rozpatrzenia i podjęcia uchwały w sprawie bonifikat od ceny 
nieruchomości przy sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz ich najemców, argumentując, iż na 
odbytym przed sesją wspólnym posiedzeniu komisji stwierdzono, że projekt uchwały wymaga 
doprecyzowania i dopracowania. 

Radni jednomyślnie przychylili się do każdego spośród trzech wniosków wójta, 
w następstwie czego porządek obrad został zmodyfikowany: zmianie uległa treść podpunktu 
b), natomiast dotychczasowy podpunkt g) stał się podpunktem f), podpunkt h) – podpunktem 
g), a podpunkt i) – podpunktem h). Innych wniosków nie zgłoszono. Imienne wykazy głosowań 
radnych oraz pierwotny porządek obrad stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 5 – Przewodniczący poinformował, że protokoły z XIV i XV sesji Rady 
Gminy Pępowo były do wglądu w biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nimi zapoznać. W 
związku z tym zaproponował przegłosowanie ich bez odczytywania. Uwag do protokołów nie 
zgłoszono i przyjęto każdy z nich jednomyślnie –  14 głosami „za”. Imienne wykazy głosowań 
radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 6 – Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym radni nie 
zgłosili żadnych interpelacji ani zapytań; nie wpłynęły też żadne odpowiedzi. 

 
W punkcie 7 – Wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto bez 
uwag. 
 

W punkcie 8 – rozpatrzono i podjęto uchwały w sprawie: 
a) objęcia przez Gminę Pępowo udziału w Samorządowym Funduszu 

Poręczeń Kredytowych Sp. z o.o. z siedzibą w Gostyniu – uzasadnienie do projektu uchwały 
przedstawiła Skarbnik Gminy Maria Stachowiak. Jak wyjaśniła, Gmina Pępowo posiada już 
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wkład 90 tys. zł, a więc równowartość 9 udziałów w spółce. Proponuje się zwiększenie wkładu 
pieniężnego o kwotę 10 tys. zł obejmując kolejny jeden udział. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr XVI/117/2020 w sprawie objęcia przez Gminę Pępowo udziału w Samorządowym Funduszu 
Poręczeń Kredytowych Sp. z o.o. z siedzibą w Gostyniu – imienny wykaz głosowań radnych 
oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
b) udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Gostyńskiego – projekt uchwały 
przedstawiła Skarbnik Gminy Maria Stachowiak. Jak wyjaśniła, nie można udzielać pomocy 
rzeczowej powiatowi z budżetu, zatem pomoc rzeczowa polegać będzie na wykonaniu 
chodnika; powiat zapewni materiał, a gmina – wykonanie. Budowa chodnika będzie odbywać 
się w Skoraszewicach, od szkoły do zakrętu, w kierunku sklepu. Długość chodnika to ok. 305 
mb. Dodała, ze istniejący chodnik jest w bardzo zniszczony i stwarza zagrożenie dla 
użytkowników, czyli m.in. dzieci uczęszczających do szkoły oraz osób idących do sklepu czy 
do kościoła, w związku z czym podjęcie uchwały jest zasadne. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr XVI/118/2020 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Gostyńskiego– imienny 
wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

c) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2020-2030 – 
projekt uchwały omówiła  Skarbnik Gminy. Jak wyjaśniła, proponowane zmiany mają na celu 
ujednolicenie WPF na lata 2020-2030 z budżetem gminy w zakresie roku 2020. Zmian 
dokonano zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVI/119/2020 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 
2020-2030 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
d) zmian w uchwale budżetowej na rok 2020 – uzasadnienie do projektu uchwały 
odczytała Skarbnik Gminy Maria Stachowiak. Zmian dokonano po stronie dochodów oraz po 
stronie wydatków. 
Dyskusja: 
- Radny Zygmunt Gulcz – odnosząc się do punktu przedszkolnego, który został przekształcony 
w niepubliczne przedszkole, zapytał, jaka jest kwota dotacji rocznej i ilu przedszkolaków 
uczęszcza do tej placówki. 
- Skarbnik – odpowiedziała, że kwota dotacji rocznej to 18 tysięcy. Dodała, iż koszty są 
wyliczone na podstawie przedszkola w Piaskach i ta kwota jest aktualizowana co kwartał. 
Podkreśliła, iż połowa dzieci jest z gmin ościennych, zatem gdyby liczyć, że przeznaczamy na 
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ten punkt 200 tys. zł rocznie, połowa nam się zwraca, czyli w sumie na ten dzień kosztuje nas 
to 100 tys. zł. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVI/120/2020 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2020 – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
e) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – projekt uchwały przedstawiła 
kierownik WRG Małgorzata Waleńska. Wyjaśniła, iż uchwała dotyczy wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości od osoby prywatnej na poszerzenie pasa drogowego ul. Wiejskiej na 
odcinku od ul. Powstańców Wlkp. do skrzyżowania z ul. Ogrodową. Dodała, że chodzi o pas 
o szerokości 3,5 m, a jest to podyktowane faktem, że rejonie tym znajduje się rozbudowane 
osiedle oraz przedsiębiorstwo budowlane i firma z materiałami budowlanymi, co powoduje, że 
pas drogowy jest zbyt wąski, aby zapewnić komfort i bezpieczeństwo jazdy; nie ma tam też 
chodnika. W związku z powyższym podjęcie uchwały i wykup fragmentu gruntu są zasadne. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVI/121/2020 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
f) ustalenia regulaminów korzystania z obiektów sportowo-rekreacyjnych na terenie 
Gminy Pępowo – projekt  uchwały omówił kierownik Wydziału Kultury i Sportu Jacek Śląski. 
Jak poinformował, przed gminą staje konieczność usytuowania w określonych miejscach ok. 
40 tablic z regulaminami dotyczącymi obiektów i miejsc sportu i rekreacji. Podstawowym 
powodem jest konieczność wymiany niektórych tablic, które z czasem uległy drobnej lub mniej 
drobnej degradacji. Co ważniejsze, trzeba dokonać ujednolicenia regulaminów w niektórych 
kategoriach, ich urealnienia, czyli spowodowania, aby stały się nieco bardziej egzekwowalne, 
oraz dostosować je do nieco zmienionych, w niektórych punktach, przepisów. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVI/122/2020 w sprawie ustalenia regulaminów korzystania z obiektów sportowo-
rekreacyjnych na terenie Gminy Pępowo – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała 
stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
g) wyrażenia zgody na utworzenie  miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 
kąpieli na terenie Gminy Pępowo w roku 2020 – projekt uchwały omówił kierownik 
Wydziału Kultury i Sportu Jacek Śląski. Przypomniał, iż ustawodawca co roku oczekuje od 
rady gminy, że ta właśnie rada podejmie uchwałę co do stanowiska. Dodał, że uchwała 
podlegała opinii Wód Polskich, Sanepidu i Głównego Inspektora Ochrony Środowiska, które 
to instytucje zaakceptowały przedkładany projekt. Wyjaśnił, iż dotyczy on pierwszego okresu 
funkcjonowania kąpieliska, który trwać ma od 22 czerwca do 21 lipca. 
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Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XVI/123/2020 w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 
wykorzystywanego do kąpieli na terenie Gminy Pępowo w roku 2020 – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
h) zmiany uchwały nr III/15/2006 Rady Gminy Pępowo z dnia 29 grudnia 2006 roku 
w sprawie ustalenia wysokości diet dla Przewodniczącego, Wiceprzewodniczących Rady, 
Przewodniczących Komisji i Radnych oraz dokonywania zwrotu kosztów przejazdów 
w podróżach służbowych pojazdami samochodowymi niebędącymi własnością gminy – 
projekt uchwały omówiła Jagoda Kowalewska – inspektor ds. obsługi rady gminy 
i samorządów mieszkańców. Jak wyjaśniła, podczas kontroli przeprowadzonej przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową w Poznaniu stwierdzono, że zmieniana uchwała jest niezgodna 
z przepisami, ponieważ dieta przewodniczącego, której wysokość określono jako 80% płacy 
minimalnej, znacznie przekracza wysokość maksymalnej diety radnego w gminie poniżej 15 
tys. mieszkańców określoną przepisami prawa krajowego, w związku z czym już od lat nie 
może być wypłacana w ustalonej wysokości. Ponadto proponuje się, aby diety pozostałych 
radnych stanowiły procent diety Przewodniczącego, a nie – jak dotychczas – płacy minimalnej, 
aby zapobiec podobnym sytuacjom w przyszłości. Jak dodała, w praktyce będzie to skutkowało 
zamrożeniem diet, prawdopodobnie na lata. Kolejna proponowana zmiana wiąże się natomiast 
z wycofaniem możliwości dostarczania zwolnień lekarskich za nieobecność na sesji, ponieważ 
zgodnie z tym, co mówi RIO, istotą diety jest zwrot poniesionych kosztów, a w przypadku 
nieobecności na sesji radny tych kosztów nie ponosi. 
Dyskusja - brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„przeciwnymi”, przy braku głosów „za” oraz „wstrzymujących” – odrzuciła projekt uchwały 
w sprawie zmiany uchwały nr III/15/2006 Rady Gminy Pępowo z dnia 29 grudnia 2006 roku 
w sprawie ustalenia wysokości diet dla Przewodniczącego, Wiceprzewodniczących Rady, 
Przewodniczących Komisji i Radnych oraz dokonywania zwrotu kosztów przejazdów 
w podróżach służbowych pojazdami samochodowymi niebędącymi własnością gminy – 
imienny wykaz głosowań radnych oraz projekt uchwały stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 
 W punkcie 9 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Przewodniczący – przedstawił pismo od Stowarzyszenia Wspierania Przedsiębiorczości 
Powiatu Gostyńskiego dotyczące wsparcia dla przedsiębiorców w dobie pandemii 
koronawirusa. Pismo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
- Wójt – poinformował, iż do Urzędu Gminy wpłynęło pismo z Międzygminnego Związku 
Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach Wielkich będące pokłosiem dyskusji dotyczącej 
niskiego stanu wód w studniach, a dotyczące podjęcia przez Radę Gminy Pępowo uchwały 
w sprawie zakazu podlewania ogródków przydomowych, działkowych, tuneli foliowych, 
trawników, klombów, boisk sportowych i innych terenów zielonych i upraw rolnych z gminnej 
sieci wodociągowej oraz zakazu mycia samochodów na własnej posesji, napełniania basenów 
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przydomowych i oczek wodnych, wraz z projektem tejże uchwały. Wójt stwierdził, iż trzeba tę 
kwestię przedyskutować na komisjach przed majową sesją i wówczas podjąć decyzję w sprawie 
ewentualnego podjęcia takiej uchwały. Nadmienił, że MZWiK załączył do wniosku także 
projekt pisma dotyczącego zakazu korzystania z wody do celów innych niż socjalno-bytowe 
oraz hodowli zwierząt, które miałoby zostać zamieszczone na stronach internetowych. Wyjaśnił, 
iż mówi ono o tym samym, co wspomniany projekt uchwały, jednak jest formą apelu, prośby, 
i nie stanowi aktu prawnego. 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 
W punkcie 10 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący zamknął 

XVI sesję Rady Gminy Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 

  Protokołowała                                                           Przewodniczący 

 
        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


